
Z Á P I S N I C A  

z 5. zasadnutia Obecného zastupiteľstva v Rakúsoch 

zo dňa 11. júla 2019. 

 

Prítomní poslanci : 6 - Ing. Jaroslav Mačičák, Ing. Michal Berežný, MUDr. Cyril Václav, 

Pavol Bjalončík, Mgr. Slávka Birošíková, Ján Vida. 

Neprítomný /í/ : Bc. Jozef Pitoňák, Miroslav Bilý. 

Dostavili sa neskôr :  Peter Gábor - 17.40 hod, 

Odišiel z rokovania OZ: Ján Vida – 19.55 hod 

Pozvaná : hlavná kontrolórka Božena Malinová, vedúca školskej jedálne Alena Šavelová.  

Ostatní prítomní : starostka obce Mgr. Lenka Fedáková, prednosta OcÚ PaedDr. Jaroslav 

Vaľo, občania. 

Začiatok a koniec  5. OZ : 17.10 hod. – 22.30 hod. 

Zasadnutie 5. OZ otvorila starostka obce. Po prezentácií poslancov konštatovala, že  obecné 

zastupiteľstvo je uznášania schopné, počet prítomných poslancov 6. 

 

1. Otvorenie zasadnutia 5. OZ, určenie návrhovej komisie, zapisovateľky a overovateľov 

zápisnice.  

Starostka Mgr. Lenka Fedáková navrhla členov návrhovej komisie:  

a) predseda návrhovej komisie: Mgr. Slávka Birošíková 

b) členovia: Pavol Bjalončík, Ing. Jaroslav Mačičák. 

Poslanci nemali pripomienky k uvedenému návrhu a hlasovali nasledovne: 

Prezentácia: 6 za: 6  proti:  0  zdržali sa: 0 nehlasovali: 0 

Starostka navrhla za overovateľov zápisnice : Ing. Michal Berežný, MUDr. Cyril Václav. 

Poslanci nemali pripomienky k uvedenému návrhu a hlasovali nasledovne: 

Prezentácia: 6 za: 6  proti:  0  zdržali sa: 0 nehlasovali: 0 

Za zapisovateľku zápisnice určila starostka Ing. Máriu Bačíkovú. 

 

 K uvedenému bodu programu nebolo prijaté uznesenie. 

  

2. Schválenie programu 5. zasadnutia obecného zastupiteľstva.  

Starostka informovala poslancov, že program 5. OZ uvedený v pozvánke, bol zverejnený na 

úradnej tabuli v obci a na webovom sídle obce dňa 8.7.2019. Prečítala program 5. OZ 

a navrhla doplniť body 11.4. Informácia i výzve na rozšírenie infraštruktúry v osade a 11.5. 

Informácia členov kultúrnej komisie o pripravovanom tábore pre školopovinné deti. 

PROGRAM: 

1. Otvorenie zasadnutia, určenie návrhovej komisie, zapisovateľky a overovateľov 

zápisnice.  

2. Schválenie programu 5. zasadnutia obecného zastupiteľstva.  

3. Kontrola uznesení. 

4. Informatívna správa o stave obce. 

5. Návrh plánu kontrolnej činnosti hlavnej kontrolórky obce na II. polrok 2019. 

6. Schválenie VZN č. 4/2019, Dodatok č. 1, ktorým sa mení VZN č. 2/2019 o určení výšky 

príspevku na činnosť školy a školského zariadenia v zriaďovateľskej pôsobnosti obce 

Rakúsy. 

7. Schválenie rozpočtových opatrení. 

8. Návrh starostky obce na prerozdelenie finančných prostriedkov z obecného rozpočtu na 

odmeny členov komisií za obdobie I. polroka 2019. 

9. Návrh starostky obce na schválenie odmeny poslancom OZ, za obdobie I. polroka 2019.      

10. Interpelácie poslancov.                                                                                       
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11. Rôzne. 

11.1 Žiadosť Františka Stupáka na zmenu Územného plánu obce Rakúsy alebo náhradu 

za pozemok, parcela K-NC 1429/15 o výmere 1017 m
2 

vo výške 25,- € za 1m
2
. 

11.2 Žiadosť Pozemkového spoločenstva urbárskeho majetku obce Rakúsy 

o umiestnenie archivačnej skrine v priestoroch OcÚ Rakúsy. 

11.3 Zabezpečenie dopravy žiakov s povinnou školskou dochádzkou do Kežmarku. 

11.4 Informácia i výzve na rozšírenie infraštruktúry v osade. 

11.5 Informácia členov kultúrnej komisie o pripravovanom tábore pre školopovinné 

deti. 

12. Diskusia. 

13. Záver. 

 

Starostka sa vyzvala poslancov, na doplnenie alebo zmenu programu. Nikto z poslancov 

nenavrhol iné zmeny.  

- MUDr. Cyril Václav – opätovne upozornil, že Rokovací poriadok v § 4 hovorí, že materiály 

určené na rokovanie OZ sa predkladajú vecne a v časovom predstihu tak, aby sa mohli prijať 

podľa povahy veci uznesenia alebo nariadenie obce – rozpočtové opatrenie bolo poslancom 

doručené 1 deň pred OZ a bol porušený Rokovací poriadok.  

 

Hlasovanie k programu 5. OZ 

Prezentácia: 6 za: 6  proti:  0  zdržali sa: 0 nehlasovali: 0 

Poslanci schválili program 5. zasadnutia OZ. 

 

  K uvedenému bodu programu nebolo prijaté uznesenie. 

 

3. Kontrola uznesení. 

Starostka konštatovala, že prijaté uznesenia zo 4. OZ č. 34 až 47, podpísala dňa 17. mája 2019 

a tieto sa plnia priebežne.  

V diskusii k bodu č. 3  vystúpili: - 

 K uvedenému bodu programu nebolo prijaté uznesenie. 

 

4. Informatívna správa o stave obce. 

Starostka obce informovala poslancov o aktivitách v obci od posledného zastupiteľstva: 

- Dňa 21. 5. 2019 odovzdanie stavby – rozšírenie vodovodu v osade, projekt ukončený ešte 

potrebný finálny asfalt. 

- Spustenie a naplnenie vodnej nádrže na ihrisku.  

- Odovzdanie reštaurácie Vdovjakom Ladislavom, sála ostala prázdna bez akéhokoľvek 

zariadenia, aj bez lustrov či vybavenia kuchyne, na záver zastupiteľstva bude vykonaná 

obhliadka miestností. 

- Vyjednávanie a podpísanie Kolektívnej zmluvy na roky 2019/2020 s pani odborárkou 

Guzyovou 29.5.2019. 

- Pozvánka na Festival remesiel od pani Jurgovjanovej počas dní 6. - 7. Júna 2019.  

- Hasičská súťaž detí v obci dňa 9.6.2019, posledný futbalový zápas sezóny. 

- Záverečný koncert ZUŠ-ky v obecnom altánku 13.6.2019. 

- Medzinárodný deň detí 15.6.2019. 

- Návšteva Ríma občanov Rakúsy v dňoch 16.6-22.6.2019. 

- Rekondičný deň zamestnancov obecného úradu podľa kolektívnej zmluvy, ktorí sú členmi 

odborov v Starej Lesnej v hoteli Kontakt 18.6.2019. 
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- Stretnutie vedúcej oddelenia okresného úradu s koordinátorkou terénnej sociálnej práce 

a zástupcom komunitného centra ohľadne záškoláctva detí v našej základnej škole 

19.6.2019. 

- Úprava, vyhĺbenie a vyčistenie rigola od studničky pri pánovi Hodorovičovi, ešte bude 

nasledovať osadenie učiek. 

- Dokončenie rigola od pána Gallika Jakuba smerom ku Vnenčákovi Marekovi, položenie 

učiek, mostík nahradený roštami, aby sa zabránilo pretekaniu vody na cestu počas dažďov. 

- Divadelné predstavenie Ťapákovci v podaní divadla Teatro Moliere z Prievidze dňa 

23.6.2019. 

- Vzdelávacia aktivita ohľadne ďalšieho fungovania MOPS-ky v Košiciach dňa 25.6.2019. 

- Odovzdanie úpravy bytoviek v osade - omietky, schodisko, dlažba, úprava terénu pred 

bytovkou. 

- Stretnutie poslancov za účelom vzdelávania v zasadačke na zbrojnici dňa 26.6.2019 s pani 

Bačíkovou. 

- Jánske ohne dňa 29.6.2019 - poskytnuté drevo a financie na občerstvenie. 

- Cyklochodník naberá na forme, osadené a zabetónované obrubníky, mostík cez potok, 

pracuje sa na budovaní altánku, ešte cca mesiac práce. 

- Výlet na najväčší kreatívny festival – Leporelo v Košiciach pre deti z eRka dňa 30.6.2019, 

30 spokojných detí a rodičov. 

- 2.7. 2019 stretnutie v KC ohľadne umiestnenia detí z osady do detského domova. 

- Oprava fontány na nádvorí obecného úradu. 

- Výberové konanie na post riaditeľa ZŠ s MŠ Rakúsy, dvaja kandidáti, návrh rady školy 

na vymenovanie  Mgr. Lucie Brutovskej, menovací dekrét odovzdaný  dňa 4.7.2019. 

- Prebieha budovanie otočiska v osade, ešte nejaké 2 týždne a môžeme kolaudovať, aby sa 

mohli triedy škôlky presťahovať do novej budovy. 

- Cyklotúra na Mariánsku horu do Levoče aj púť miestnych občanov dňa 7.7.2019, MOPS-

kou v osade zabezpečený plynulý a bezpečný prechod cez osadu. 

V diskusii k bodu č. 4 vystúpili: - 

 

Na rokovanie OZ sa dostavil poslanec Peter Gábor o 17.40 hod  

 

 K uvedenému bodu programu nebolo prijaté uznesenie.

  

5. Návrh plánu kontrolnej činnosti hlavnej kontrolórky obce na II. polrok 2019. 

Starostka obce udelila slovo hlavnej kontrolórke obce, ktorá poslancov informovala 

o plánovaných kontrolách v 2. polroku 2019, v zmysle návrhu plánu kontrolnej činnosti, ktorý 

bol zverejnený na úradnej tabuli obce tri týždne pred zasadnutím OZ. Upozornila na zmenu 

zákona č.  307/2014 o niektorých opatreniach súvisiacich s oznamovaním protispoločenskej 

činnosti a o zmene a doplnení niektorých zákonov a z toho vyplývajúcej povinnosti vypracovať 

novú smernicu v zmysle zákona č. 54/2019 Z. z. o ochrane oznamovateľov protispoločenskej 

činnosti a o zmene a doplnení niektorých zákonov. 

V diskusii k bodu č. 5  vystúpili: - 

 

Predsedníčka návrhovej komisie prečítala návrh uznesenia. 

Hlasovanie k uzneseniu č. 48 

Prezentácia: 7 za: 7  proti:  0  zdržali sa: 0 nehlasovali: 0 

Obecné zastupiteľstvo v Rakúsoch zobralo na vedomie návrh Plánu kontrolnej činnosti 

hlavnej kontrolórky obce na 2. polrok 2019, schválilo Plán kontrolnej činnosti hlavnej 

kontrolórky obce na 2. polrok 2019 uznesením č. 48 
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6. Schválenie VZN č. 4/2019, Dodatok č. 1, ktorým sa mení VZN č. 2/2019 o určení výšky 

príspevku na činnosť školy a školského zariadenia v zriaďovateľskej pôsobnosti obce 

Rakúsy. 

Starostka obce prenechala slovo vedúcej školskej jedálne p. Šavelovej. 

Pani Šavelová informovala poslancov o zmene finančných pásiem na čiastočnú úhradu nákladov 

v ŠJ, ktorá je platná od 1.9.2019 a ktorú je potrebné zohľadniť v nariadení obce. 

V diskusii k bodu č. 6  vystúpili: - 

 

Predsedníčka návrhovej komisie prečítala návrh uznesenia. 

Hlasovanie k uzneseniu č. 49 

Prezentácia: 7 za: 7  proti:  0  zdržali sa: 0 nehlasovali: 0 

Obecné zastupiteľstvo v Rakúsoch 1. konštatovalo, že návrh VZN č. 4/2019 Dodatku č. 1, 

ktorým sa mení VZN č. 2/2019 o určení výšky príspevku na činnosť školy a školského 

zariadenia v zriaďovateľskej pôsobnosti obce Rakúsy bol zverejnený na úradnej tabuli obce 

a webovom sídle obce dňa 25.6.2019, 2. uznieslo sa 3/5 väčšinou prítomných poslancov 

a 3.nahradilo ustanovenia VZN č. 2/2019 v článku 6 novým znením nasledovne: 

 

Článok 6 

Výška príspevku 

na čiastočnú úhradu nákladov v školskej jedálni 

 

6.1. Príspevok na čiastočnú úhradu nákladov v školskej jedálni sa uhrádza vo výške 

nákladov na nákup potravín podľa vekových kategórií stravníkov v nadväznosti na 

odporúčané výživové dávky a rozpätia finančných pásiem zverejnené Ministerstvom 

školstva SR nasledovne :  

Finančné pásmo 1 

 Elokované pracovisko materskej školy Rakúsy č. 55 : 

6.1.1. Stravníci od 2 – 6 rokov za: desiatu 0,34,- €, obed 0,80,- €,  olovrant 0,23,- €, 

spolu 1,37 €. 
6.1.2. Dospelí stravníci za obed 1,26,- €. 

6.1.3. Predškolákom a žiakom materskej školy, na ktorých je poskytovaná dotácia vo 

výške 1,20,- € zo štátu podľa § 4 ods. 6 zákona  č. 544/2010 Z. z. o dotáciách v 

pôsobnosti Ministerstva práce, sociálnych vecí a rodiny Slovenskej republiky 

v znení neskorších predpisov, zákonný zástupca dopláca sumu 0,17,- € na jedlo 

podľa ods. 6.1.1. 

6.2. Príspevok na úhradu nákladov na stravu v školskej jedálni zákonný zástupca uhrádza 

v hotovosti priamo do pokladne obecného úradu do 7. dňa v príslušnom kalendárnom 

mesiaci. 

6.3. Pre dospelých stravníkov, ktorí sa stravujú v školských stravovacích zariadeniach podľa 

odseku 6.1. sa k sume príspevku uvedenej v odseku  6.1.2. pripočítava suma 0,95,- €,  

ktorá zohľadňuje výšku skutočných režijných nákladov na prípravu obeda bez 

vytvorenia zisku.  

6.4. Obec Rakúsy platí prevádzkovú réžiu vo výške 0,95,- € podľa odseku 6.3. za 

zamestnancov obce, dôchodcov a ostatných dospelých stravníkov, ktorých určí obec vo 

svojom nariadení. 

4.Schválilo VZN č. 4/2019 Dodatok č. 1, ktorým sa mení VZN č. 2/2019 o určení výšky 

príspevku na činnosť školy a školského zariadenia v zriaďovateľskej pôsobnosti obce Rakúsy 

so zapracovanými pripomienkami v bode 3   

 uznesením č. 49 
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7. Schválenie rozpočtového opatrenia. 

Starostka obce sa ospravedlnila za neskoré doručenie rozpočtového opatrenia č. 5 z dôvodu 

časovej náročnosti jeho spracovania, uviedla, že poslancom boli zaslané materiály: rozpočtové 

opatrenie starostky č. 4 zo dňa 25.6.2019, návrh na schválenie použitia prostriedkov 

z rezervného fondu, návrh na schválenie rozpočtového opatrenia č. 5. Navrhované zmeny 

rozpočtu po schválení budú zapracované do jednotlivých programov a podprogramov 

programového rozpočtu obce podľa príloh. Odporučila poslancom v rámci prerokovania tohto 

bodu programu schváliť tri uznesenia. 

 

Vyjadrenie predsedu komisie finančnej: Ing. Jaroslav Mačičák uviedol: 

- k rozpočtovému opatreniu č. 4, že ide o rozpočtové opatrenie, ktoré vychádza 

zo štandardov – z normatívov školstva, ktoré schvaľuje starostka v rámci preneseného výkonu 

štátnej správy. 

- k použitiu rezervného fondu – navrhol rozdeliť sumu 20 000 € položkovite na použitý účel. 

- k rozpočtovému opatreniu č. 5 – odporučil schváliť RO č. 5 po diskusii k jednotlivým  

 navrhovaným úpravám. 

V diskusii k bodu č. 7, k návrhu uznesenia č. 50 vystúpili:  

- MUDr. Cyril Václav – opakovane vyslovil nespokojnosť s doručovaním materiálov na 

rokovanie zastupiteľstva večer, deň pred jeho konaním. Upozornil, že ak sa to bude opakovať 

bude navrhovať, aby sa o danom bode programu nerokovalo. 

- Prednosta OcÚ – vysvetlil, že neskoré doručenie rozpočtového opatrenia poslancom bolo z 

objektívnych príčin lebo vznikli nové nepredvídateľné okolnosti pri budovaní otočiska, kvôli 

ktorému sa rozpočtové opatrenie pripravovalo a ekonómka potrebovala reálne podklady – čísla. 

OcÚ boli tieto nové údaje poskytnuté tesne pred zasadnutím OZ. 

- Ing. Jaroslav Mačičák – potvrdil, že návrh rozpočtového opatrenia č. 5 bol poslancom doručený 

neskoro a bolo náročné naštudovať si tento materiál, rozpočtové opatrenie č. 4 prišlo 

v dostatočnom časovom predstihu pred rokovaním OZ. 

 

Predsedníčka návrhovej komisie prečítala návrh uznesenia. 

Hlasovanie k uzneseniu č. 50, RO č. 4 

Prezentácia: 7 za: 7  proti:  0  zdržali sa: 0 nehlasovali: 0 

Obecné zastupiteľstvo v Rakúsoch zobralo na vedomie 4. zmenu rozpočtu Obce Rakúsy 

vrátane programov a podprogramov rozpočtovým opatrením starostky obce č. 4/2019 zo dňa 

27.6.2019, v zmysle vnútorného predpisu - Zásad hospodárenia s finančnými prostriedkami 

obce Rakúsy, § 21, ods. 1 (o postupe a zaraďovaní prostriedkov do rozpočtu obce) podľa 

priloženej prílohy: 

 

 

Schválený 

rozpočet na 

rok 2019 

Rozpočet na 

rok 2019 po 

3. zmene  

4. Zmena 

rozpočtu na 

rok 2019 

Rozpočet 

na rok 

2019 po 4. 

zmene 

Bežné príjmy-obec 3 890 298 4 019 945 + 33 407 4 053 352 

Bežné príjmy-RO 2 700 11 170 0 11 170 

Kapitálové príjmy-obec 231 000 173 100 0 173 100 

Finančné operácie 202 000 413 584 0 413 584 
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príjmové-obec 

Finančné operácie 

príjmové-RO 

0 121 0 121 

Príjmy spolu 4 325 998 4 617 920 + 33 407 4 651 327 

 

 

Schválený 

rozpočet na 

rok 2019 

Rozpočet na 

rok 2019 po 

3. zmene 

4. Zmena 

rozpočtu na 

rok 2019 

Rozpočet 

na rok 

2019 po 4. 

zmene 

Bežné výdavky-obec 1 628 300 1 837 048 0 1 837 048 

Bežné výdavky-RO 2 003 403 2 049 873 + 33 407 2 083 280 

Kapitálové výdavky-

obec 

693 067 729 771 0 729 771 

Finančné operácie 

výdavkové-obec 

1 228 1 228 0 1 228 

Výdavky spolu 4 325 998 4 617 920 + 33 407 4 651 327 

 

 uznesením č. 50 

 

K návrhu uznesenia č. 51 v diskusii vystúpili: 

- Ing. Jaroslav Mačičák – opýtal sa, prečo sa presúva suma 20 000 EUR, keď na májovom OZ 

sa v rozpočtovom opatrení č. 3  presúvala finančná čiastka 160 000 EUR na MŠ 

z rekonštrukcie sály. 

- Prednosta OcÚ – vysvetlil, že sa jedná o dodatočné náklady na dobudovanie zastávky, musel 

sa odstrániť asfalt, opraviť parkovacia a otočná plocha dodatočným zhutnením povrchu 

a výdavky sa zvýšili aj preto, že pôvodná výmera plochy bola o 120 m
2
 nižšia ako skutočná 

výmera upravovanej plochy, obci chýbal realizačný projekt.  

- Ing. Jaroslav Mačičák – opýtal sa aké finančné prostriedky zo sumy 20 000 € budú použité 

na zastávku a na cyklochodník. Uviedol, že ďalšie navyšovanie finančných prostriedkov na 

tieto aktivity nebude podporovať. 

-  Prednosta OcÚ – povedal, že na úpravu zastávky cca 10 000 € a na úpravy cyklochodníka 

a súvisiace úpravy miestnej komunikácie 10 000 €. 

 

Predsedníčka návrhovej komisie prečítala návrh uznesenia. 

Hlasovanie k uzneseniu č. 51, RF 

Prezentácia: 7 za: 7  proti:  0  zdržali sa: 0 nehlasovali: 0 

Obecné zastupiteľstvo v Rakúsoch  schválilo použitie rezervného fondu na kapitálové 

výdavky: na obstaranie cyklotrasy, miestnej komunikácie a autobusovej zastávky 

S príslušenstvom v osade v sume 20 000 EUR    

 uznesením č. 51 

K návrhu uznesenia č. 52 v diskusii vystúpili: - 

Predsedníčka návrhovej komisie prečítala návrh uznesenia. 
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Hlasovanie k uzneseniu č. 52, RO č. 5 

Prezentácia: 7 za: 7  proti:  0  zdržali sa: 0 nehlasovali: 0 

Obecné zastupiteľstvo v Rakúsoch  schválilo 5.zmenu rozpočtu obce Rakúsy vrátane 

programov a podprogramov rozpočtovým opatrením č. 5/2019 v zmysle ustanovenia § 14 ods. 

2 písm. b), c), d) zákona č.583/2004 Z. z. o rozpočtových pravidlách územnej samosprávy 

a o zmene a doplnení niektorých zákonov v znení neskorších predpisov podľa priloženého 

návrhu: 

 

 

Schválený 

rozpočet na 

rok 2019 

Rozpočet na 

rok 2019 po 

4. zmene  

5. Zmena 

rozpočtu na 

rok 2019 

Rozpočet 

na rok 

2019 po 5. 

zmene 

Bežné príjmy-obec 3 890 298 4 053 352 + 65 000 4 118 352 

Bežné príjmy-RO 2 700 11 170 + 804 11 974 

Kapitálové príjmy-obec 231 000 173 100 + 43 461 216 561 

Finančné operácie 

príjmové-obec 

202 000 413 584 + 20 000 433 584 

Finančné operácie 

príjmové-RO 

0 121 0 121 

Príjmy spolu 4 325 998 4 651 327 + 129 265 4 780 592 

 

 

Schválený 

rozpočet na 

rok 2019 

Rozpočet na 

rok 2019 po 

4. zmene 

5. Zmena 

rozpočtu na 

rok 2019 

Rozpočet 

na rok 

2019 po 5. 

zmene 

Bežné výdavky-obec 1 628 300 1 837 048 + 65 000 1 902 048 

Bežné výdavky-RO 2 003 403 2 083 280 + 804 2 084 084 

Kapitálové výdavky-

obec 

693 067 729 771 + 63 461 793 232 

Finančné operácie 

výdavkové-obec 

1 228 1 228 0 1 228 

Výdavky spolu 4 325 998 4 651 327 + 129 265 4 780 592 

  

 uznesením č. 52 

 

8. Návrh starostky obce na prerozdelenie finančných prostriedkov z obecného rozpočtu na 

odmeny členov komisií za obdobie I. polroka 2019. 
Starostka obce predložila návrhy odmien z rozpočtu obce predsedom komisií v I. polroku 2019. 

V diskusii k bodu č. 8 vystúpili:  



 

 

8 

 

- Pavol Bjalončík – poukázal na rozdielny počet členov v komisiách a rovnakú sumu 200 € 

pre každého predsedu na prerozdelenie.  

 

Predsedníčka návrhovej komisie prečítala návrh uznesenia. 

Hlasovanie k uzneseniu č. 53 

Prezentácia: 7 za: 7  proti:  0  zdržali sa: 0 nehlasovali: 0 

Obecné zastupiteľstvo v Rakúsoch zobralo na vedomie návrh starostky obce na schválenie 

odmeny predsedom a členom komisií za obdobie I. polroka 2019 nasledovne: 

- Ing. Jaroslav Mačičák, predseda komisie finančnej  200 EUR, 

- Bc. Jozef Pitoňák, predseda komisie pre školstvo a kultúru 200 EUR, 

- Ján Vida, predseda komisie stavebnej, bytovej a sociálnej 200 EUR, 

- Ing. Michal Berežný, predseda komisie na ochranu verejného poriadku 200 EUR, 

- Pavol Bjalončík, predseda komisie na ochranu verejného záujmu 200 EUR, 

- Mgr. Slávka Birošíková, predsedníčka komisie pre šport 

telesnú kultúru a prácu s mládežou 200 EUR, 

- Peter Gábor, predseda komisie na ochranu životného prostredia 200 EUR. 

schválilo odmeny predsedom a členom komisií v navrhovanom znení, uložilo OcÚ vyplatiť 

odmeny v termíne do 15. augusta 2019  

 uznesením č. 53 

 

9. Návrh starostky obce na schválenie odmeny poslancom OZ, za obdobie I. polroka 2019.      

Starostka obce predložila návrhy odmien z rozpočtu obce za činnosť poslancov v I. polroku 2019.  

V diskusii k bodu č. 9 vystúpili:  

- Ing. Jaroslav Mačičák – vyslovil názor, že pri hodnotení poslancov by mala byť zohľadnená 

aj aktivita poslanca na zasadnutiach OZ a preto navrhovanú sumu 50 € pre poslanca MUDr. 

Cyril Václav by navýšil. 

- Ján Vida a Mgr. Slávka Birošíková – sa priklonili k názoru Ing. Jaroslava Mačičáka. 

- Starostka - uviedla, že zohľadnila v návrhu odmien aktivity poslancov na organizovaní 

obecných podujatí. Poslanec Václav sa zúčastnil len na jednej akcii. Účasť poslanca na 

zasadnutí je hodnotená sumou 60 € za jedno zasadnutie. 

- MUDr. Cyril Václav – poďakoval za podporu poslancom a povedal, aby návrh nemenili. 

Uviedol, že činnosť nie je len kto sa na akých akciách zúčastňuje. 

 

Predsedníčka návrhovej komisie prečítala návrh uznesenia. 

Hlasovanie k uzneseniu č. 54 

Prezentácia: 7 za: 5  proti:  1  zdržali sa: 1 nehlasovali: 0 

Proti: Ing. Jaroslav Mačičák 

Zdržal sa: Pavol Bjalončík  

 

Obecné zastupiteľstvo v Rakúsoch zobralo na vedomie návrh starostky obce na schválenie 

odmeny poslancom obecného zastupiteľstva za obdobie I. polroka 2019  nasledovne: 

- Ing. Jaroslav Mačičák 200 EUR, 

- Bc. Jozef Pitoňák 250 EUR, 

- Ján Vida 200 EUR, 

- Ing. Michal Berežný 200 EUR, 

- Pavol Bjalončík 200 EUR, 

- MUDr. Cyril  Václav   50 EUR, 

- Mgr. Slávka Birošíková 250 EUR, 

- Peter Gábor 200 EUR, 
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- Miroslav Bíly 200 EUR. 

schválilo odmeny poslancom v navrhovanom znení, uložilo OcÚ vyplatiť odmeny v termíne 

do 15. augusta 2019         

 uznesením č. 54 

10. Interpelácie poslancov 

Starostka otvorila interpelácie poslancov. 

V diskusii k bodu č. 10 vystúpili:  

- MUDr. Cyril Václav – prečítal vyjadrenie a reakciu na informačnú správu starostky obce 

z minulého zasadnutia OZ, v mene bývalého starostu. 

- Prednosta OcÚ – požiadal o písomnú formu predneseného príspevku poslanca Václava. 

- Starostka – uviedla, že sa nebude vyjadrovať k tvrdeniam bývalého starostu. 

- Ján Vida – opýtal sa na prečítané tvrdenia - či bolo podané trestné oznámenie na bývalého 

starostu a bývalé obecné zastupiteľstvo. 

- Starostka – uviedla, že nebolo podané trestné oznámenie ani na bývalého starostu a ani na 

bývalé obecné zastupiteľstvo, išlo o prešetrenie odpredaja domu č. 26 synovi bývalej 

prednostky. 

- Ing. Jaroslav Mačičák – opýtal sa v akom štádiu riešenia sú merače rýchlosti - nerešpektuje sa 

stanovená rýchlosť v obci a možnosť osadenia rampy v uličke pri p. Vidovi, aby sa 

minimalizovalo riziko pri rýchlej jazde nezodpovedných vodičov. Reagoval na email 

kontrolórky obce, kde ho zaujala možnosť zo zákona na spolufinancovanie cyklotrás a možnosť 

zapojenia mladých ľudí do projektov zameraných na rozvoj obce – túto myšlienku by podporil 

a navrhol na tento účel zahrnúť finančné prostriedky aj do budúcoročného rozpočtu obce. 

- Prednosta OcÚ – uviedol, že merače rýchlosti sú v štádiu riešenia a projekt zapojenia mladých 

ľudí do činnosti obce formou projektov spomínal na prvých zasadnutiach OZ – túto možnosť je 

potrebné zahrnúť pri tvorbe nového rozpočtu obce. 

- Kontrolórka – odporučila využiť informácie a skúsenosti mesta Vysoké Tatry pri realizácií 

projektu. 

- Pavol Bjalončík – navrhol, aby sa do budúcna prehodnotil spôsob odvádzania vody v obci cez 

účka, či by nebolo vhodnejšie hľadať riešenie odtoku vody kanálom v lokalite IBV juh. 

- Ján Vida – reagoval na predrečníka – spôsob odvádzania povrchovej vody je vhodným 

riešením cez účka hlavne pri veľkých zrážkach, čo ukazuje aj prax v obci. 

Opýtal sa starostky kto je zamestnaný na OcÚ a na akej funkcii, aby mal tieto informácie 

o zamestnancoch obce ako poslanec. 

- Starostka – uviedla, že informácie o zamestnancoch a funkciách sú zverejnené na internete. 

Zamestnanci: p. Vdovjaková, p. Pitoňáková, p. Jankurová, p. Malecová, p. Fiffíková, technický 

úsek Miro Pitoňák, p. Malina, na dohodu pracujú p. Čekovský, p. Pružinská, p. Jedrušáková. 

Od 1. júla pracuje na úrade Pitoňáková Silvia. 

- Pavol Bjalončík – opýtal sa na spôsob vývozu biologického odpadu – hnedé nádoby. 

- Starostka – povinnosť obce je zabezpečiť odvoz biologického odpadu. Občania, ktorí takýto 

odpad nekompostujú majú použiť na jeho vývoz hnedú nádobu. Sú objednané na obec ďalšie 

nádoby pre potreby občanov. Výška nákladov na odvoz biologického odpadu bude zohľadnená 

v poplatkoch v budúcom roku. Odvoz biologického odpadu bude vykonávaný každý druhý 

pondelok. 

- Ing. Michal Berežný – uviedol, že pred pár rokmi bol vytopený nižný koniec, v časti obce, kde 

býva Galik a Ploščica sú rúry s menším prietokovým priemerom, čo spôsobilo problém pri 

veľkých zrážkach. Malo sa to riešiť, už za bývalého zastupiteľstva. 

- Starostka – poznamenala, že rigol sa vyčistil a ak sa bude udržiavať v dobrom stave, odvedie 

vodu do potoka. 
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- Ján Vida – potvrdil, že sa po ľavej strane mala ťahať ešte jedna rúra, hranica Peter Ploščica 

a Galik, zistilo sa, že je tam problém s pozemkom. Riešením by bolo ťahanie rúry stredom, tam 

je jedna rúra. Ostalo to stáť kvôli vysporiadaniu majetkovo právnych vzťahoch.  

- Ing. Michal Berežný – poukázal na potrebu detského ihriska v obci, deti sa nemajú kde hrať. 

Spýtal sa, či sa neuvažuje o výstavbe detského ihriska. 

- Starostka – uviedla, že sa musí dokončiť materská škôlka a rozbehnuté projekty, ale súhlasí  

aby sa možnosťou výstavby detského ihriska reálne počítalo na budúci rok lebo je to aj jej vízia 

do rozvoja obce. 

- MUDr. Cyril Václav  – opýtal sa, či cyklochodník  sa už buduje a ako bolo vykonané verejné 

obstarávanie 

- Prednosta OcÚ – uviedol, že verejné obstarávanie bolo vykonané v súlade so zákonom,   

materiály k verejnému obstarávaniu sú k nahliadnutiu na obecnom úrade. Pri realizácií projektu 

sa vyskytli problémy s nedoriešenými vlastnickymi vzťahmi, ktoré spôsobujú problémy, musia 

sa riešiť prechody cez cyklochodník, pre poľnohospodársku techniku alebo iné mechanizmy. 

- MUDr. Cyril Václav – opýtal sa, či má obec relevantné doklady o tom, že klimatizácia je 

majetkom obce a ak nie bolo by potrebné uviesť do zápisu, že toto tvrdenie uvedené v zápisnici 

na minulom zastupiteľstve nebolo pravdivé.  

- Starostka –  uviedla, že na úrade chýbali doklady k majetku sály a preto požiadala o doklady p. 

Vdovjaka, ktorý tieto doklady priniesol až dodatočne. Obec mu odovzdala sálu do prenájmu 

okolo roku 1992 kompletne zariadenú, boli tam stoly, stoličky, lustre, kuchyňa, dnes tam ostali 

ako majetok obce 3 stoly a 3 stoličky. Pozvala poslancov po zasadnutí zastupiteľstva na 

opakovanú prehliadku týchto priestorov. 

- MUDr. Cyril Václav – konštatoval, že na ukončenie nájmu na konci mája upozornil 

zastupiteľstvo v dostatočnom predstihu v marci a vedenie obce sa týmto malo zaoberať. Opýtal 

sa na základe čoho starostka skonštatovala, že klimatizácia je obecná a žiadal uviesť do zápisu 

tento stav – klimatizácia je majetkom p. Vdovjaka. 

- Starostka – uviedla, že p. Vdovjak dodatočne preukázal, že klimatizácia je jeho vlastníctvom, 

ale nepredložil tieto informácie v čase, keď bol na to vyzvaný, keď sa to riešilo na 

zastupiteľstve. Množstvo uznesení ohľadom financovania klimatizácie, sály je neprehľadných, 

opravovali sa aj záchody pár krát a stále sú rovnaké. Konštatovala, že sa poslanci mohli 

zúčastniť na poslaneckom prieskume. 

- Ing. Jaroslav Mačičák  – uviedol niekoľko informácií, ktoré získal počas poslaneckého 

prieskumu: podľa inventarizácie majetku, obci v sále nepatrí nič okrem jednej starej nefunkčnej 

pece. Stav je taký, že obec musí začínať od nuly, aby sa sála mohla dať do reálneho funkčného 

stavu – poslanci musia nájsť finančnú rezervu a investovať do nového zariadenia. Uviedol, že 

poslanci, ktorí sa zúčastnili na poslaneckom prieskume sa zhodli na tom, že ponúknutá cena od 

p. Vdovjaka za stoličku 20 € a klimatizáciu 2500 € bola neprimeraná s ohľadom na opotrebenie 

ponúkaného majetku a obec bude musieť hľadať prostriedky na nové zariadenie, vybavenie 

kuchyne. Do budúcnosti sa  musia určiť pravidlá, za akých podmienok sa bude sála prenajímať 

a ako sa budú poskytovať služby občanom. Navrhol presunúť 40 000 € v rozpočte, 

rozpočtovým opatrením z položky 6.1 správa a údržba pozemných komunikácií na nevyhnutnú 

opravu sály. 

- Starostka – informovala poslancov, že oslovila p. Ploščicu na vyhotovenie cenovej ponuky na 

opravu sály, s vybudovaním záchodov na poschodí, opravou podláh, elektroinštalácie, omietok 

a pod., čo vychádza na sumu cca 140 000 €. 

- MUDr. Cyril Václav – zopakoval, že sa s tým všetkým obec mohla zaoberať skôr a mohol sa 

odkúpiť majetok od p. Vdovjaka, čím by obec ušetrila a nezvyšovali by sa výdavky obce. 



 

 

11 

 

- Ing. Jaroslav Mačičák –  uviedol, že sa zhodli pri poslaneckom prieskume na tom, že ponúkaná 

cena za stoličky a klimatizáciu nezodpovedala reálnej hodnote a že bude lepšie si zabezpečiť 

nové zariadenie. 

- Mgr. Slávka Birošíková –  uviedla, že predpokladala, že poslanci budú mať k dispozícií  

cenovú ponuku v písomnej podobe, ale žiadna písomná ponuka im nebola predložená. 

- Pavol Bjalončík – navrhol, aby sa pouvažovalo o možnosti získať finančné prostriedky 

z fondov. 

- MUDr. Cyril Václav – predložil žiadosť o sprístupnenie informácií o výsledku auditu 

v subjekte ZŠ s MŠ v zmysle zákona č. 211/2000 Z. z. o slobodnom prístupe k informáciám. 

- Prednosta OcÚ – požiadal o doručenie uvedenej žiadosti na podateľňu OcÚ. 

 

11. Rôzne. 

11.1. Žiadosť Františka Stupáka na zmenu Územného plánu obce Rakúsy alebo  

náhradu za pozemok, parcela K-NC 1429/15 o výmere 1017 m
2 

vo výške 25,- € za 

1m
2
. 

Starostka prečítala žiadosť p. Stupáka, ktorý žiada obec o čiastkovú zmenu územného plánu 

obce, aby sa mu vrátil pozemok do stavu stavebný pozemok alebo žiada od obce finančnú 

náhradu. 

 

Z rokovania OZ odišiel Ján Vida o 19.55 hod. 

 

V diskusii k bodu č. 10.1  vystúpili: 

- Dcéra p. Stupáka – vysvetlila poslancom, že ich rodina o zmene územného plánu nevedela 

a že keby ich nenavštívil bývali starosta a neinformoval ich o tom, že sa tam plánuje cesta, 

nevedeli by o tom doteraz. Zisťovali si, že cez ich pozemok má viesť elektrika, kanalizácia, 

plyn a týmto rozhodnutím bol znehodnotený ich pozemok a nemôžu ho predať. Požiadala, 

aby bola urobená zmena v územnom pláne do pôvodného stavu, aby bol pozemok stavebný 

a nie ako cesta alebo navrhli obci odpredaj pozemku vo výške 25 € za 1 m
2
. Pripustila aj 

nižšiu cenu po dohode. 

- Manželka p. Supáka – povedala, že majú na pozemok vypracovaný geometrický plán. 

- Ing. Jaroslav Mačičák   – konštatoval, že na začiatku uvedeného pozemku je umiestnená 

rampa, cez uvedený pozemok vedie cesta, ktorú si urobili ľudia, ale reálne je tento pozemok 

súkromným vlastníctvom a vlastník si tento pozemok môže kedykoľvek ohradiť. Podľa 

Územného plánu obce je na tomto pozemku plánovaná cesta.  

- Pavol Bjalončík – uviedol, že bývalý starosta chcel pozemok odkúpiť. 

- Dcéra p. Stupáka – uviedla, že ponúknutá cena za pozemok bola 5 000 €, s čím nesúhlasili. 

Po rozsiahlej diskusii poslancov s vlastníkmi pozemku dospeli poslanci k záveru, že je 

potrebné sa uvedenou žiadosťou zaoberať v širšom kontexte, zistiť možnosti prístupu ku 

okolitým pozemkom, ktoré sa v uvedenej lokalite nachádzajú a dohodli sa, že sa touto 

žiadosťou budú opätovne zaoberať v zmysle prijatého uznesenia. 

 

Predsedníčka návrhovej komisie prečítala návrh uznesenia. 

Hlasovanie k uzneseniu č. 55 

Prezentácia: 6 za: 6  proti:  0  zdržali sa: 0 nehlasovali: 0 

Obecné zastupiteľstvo v Rakúsoch zobralo na vedomie žiadosť Františka Stupáka na zmenu 

Územného plánu obce Rakúsy alebo náhradu za parcelu K-NC 1429/15 o výmere 1017 m
2 

vo 

výške 25,- € za 1m
2
, konštatovalo, že sa žiadosťou budú zaoberať na nasledujúcom 

zastupiteľstve  

 uznesením č. 55 
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11.2. Žiadosť Pozemkového spoločenstva urbárskeho majetku obce Rakúsy  

 o umiestnenie archivačnej skrine v priestoroch OcÚ Rakúsy. 

Starostka prečítala žiadosť Pozemkového spoločenstva urbárskeho majetku obce Rakúsy 

o možnosť umiestnenia archivačnej skrine v priestoroch OcÚ Rakúsy.  

V diskusii k bodu č. 10.2  vystúpili:  

- MUDr. Cyril Václav –  uviedol, že ak sa umiestni archivačná skriňa v priestoroch obecného 

úradu, malo by sa zmluvne zabezpečiť prístup spoločenstva do priestorov. 

- Starostka – uviedla, že do priestorov zasadačky, kde bude archívnu skriňa budú mať 

urbárnici prístup počas pracovnej doby. 

 

Predsedníčka návrhovej komisie prečítala návrh uznesenia. 

Hlasovanie k uzneseniu č. 56 

Prezentácia: 5 za: 5  proti:  0  zdržali sa: 0 nehlasovali: 1 

Nehlasoval (nebol prítomný pri hlasovaní):  Ing. Jaroslav Mačičák    

 

Obecné zastupiteľstvo v Rakúsoch zobralo na vedomie žiadosť Pozemkového spoločenstva 

urbárskeho majetku obce Rakúsy o umiestnenie archivačnej skrine v priestoroch OcÚ 

Rakúsy, súhlasilo žiadosti vyhovieť   

 uznesením č. 56 

 

11.3. Zabezpečenie dopravy žiakov s povinnou školskou dochádzkou do Kežmarku. 

Starostka otvorila diskusiu k tomuto bodu programu, kde na úvod uviedla, že problém 

s dopravou detí z dediny do škôl v Kežmarku je náročný tak pre rodičov, ako aj pre samotné 

deti. Zabezpečenie bezpečnej dopravy žiakov do škôl v Kežmarku považuje za svoju prioritu, 

rovnako ako splnenie svojho sľubu, ktorý je súčasťou jej volebného programu. Snahou obce 

bolo zabezpečiť túto dopravu v súčinnosti s dopravným podnikom, ale rokovania boli 

neúspešné a žiadosť obce Rakúsy bola opakovane zamietnutá. Pre informáciu, doprava 

školákov z osady ja uhrádzaná obcou mesačne vo výške 4 684 € firme Theisz, dve cesty tam 

a dve cesty späť. Zabezpečenie dopravy žiakov z dediny by stálo 1 600 €, jedna cesta do 

Kežmarku a dve naspäť. 

V diskusii k bodu č. 11.3  vystúpili:  

- Mgr. Slávka Birošíková – potvrdila, že cestovanie deti z dediny do školy autobusom je 

nedôstojné a deti sa často do autobusu ani nedostanú a musia preto cestovať už o 7 ráno. 

- Ing. Michal Berežný – navrhol, aby sa takto zabezpečenou dopravou mohli dostať do školy 

aj zo školy aj deti, ktoré navštevujú iné školy ako je navrhovaná trasa Hradná a Nižná brána, 

aby sa na tieto deti čakalo, aby tomu boli prispôsobené harmonogramy odchodu autobusu. 

 

Predsedníčka návrhovej komisie prečítala návrh uznesenia. 

Hlasovanie k uzneseniu č. 57 

Prezentácia: 6 za: 6  proti:  0  zdržali sa: 0 nehlasovali: 0 

Obecné zastupiteľstvo v Rakúsoch zobralo na vedomie žiadosť o zabezpečenie dopravy 

žiakov s povinnou školskou dochádzkou do Kežmarku, schválilo vyčlenenie finančných 

prostriedkov na zabezpečenie dopravy žiakov s povinnou školskou dochádzkou do Kežmarku 

vo výške 1 600,- EUR mesačne na 3 jazdy denne v smere  Rakúsy - Kežmarok - ZŠ Hradná 

a ZŠ Nižná brána, na skúšobnú obdobie 4 mesiacov    

 uznesením č. 57 

11.4. Informácia i výzve na rozšírenie infraštruktúry v osade. 

Starostka obce informovala poslancov o výške finančných prostriedkov z osobitného príjemcu 

za mesiac máj  2 330,22 €, jún 2 152,80 € a o vzniknutej škode, ktorá vznikla v súvislosti 
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z opatrovníctvom obce od 6.3.2018 voči jednému obyvateľovi z osady, ktorý je zbavený 

svojprávnosti. Obec mala zabezpečiť, aby dôchodok tejto osobe bol preberaný obcou  a nie 

inou neoprávnenou osobou a tejto osobe mesačne sťahovať sumu 28,08 €. Toto nebolo obcou 

zabezpečené a voči obci bolo začaté konanie políciou lebo celková suma dlhu predstavuje 

výšku 418 € a túto sumu musí obec najprv uhradiť a potom ju môže vymáhať. 

 

Starostka obce odovzdala slovo prednostovi OcÚ, aby informoval poslancov o vyhlásenej 

výzve. Prednosta OcÚ informoval poslancov o vyhlásenej výzve a možnosti zapojenia sa obce 

do projektu Výstavba a rekonštrukcia ciest a chodníkov v osade Rakúsy s možnosťou získania 

nenávratný finančný príspevok. Materiály boli poslancom zaslané a získaním finančných 

prostriedkov by sa mohli opraviť v osade cesty, parkovacie plochy, chodníky, verejné 

osvetlenie. Prvý termín podávania žiadosti je 9.9.2019 a preto je potrebné schváliť uznesenie 

v navrhovanom znení. Spoluúčasť obce pri tomto projekte je 5 %, čo predstavuje sumu cca 

30 000 €, náklady na projekt sú 600 000 €. 

V diskusii k bodu č. 11.4  vystúpili:  

Poslanci diskutovali o problémoch, ktoré môžu vzniknúť v súvislosti s realizáciou projektu, 

čierne stavby, nedostatočné technické parametre na výstavbu chodníkov a ďalšie špecifiká 

osady - podložie a podobne. Po rozsiahlej diskusii hlasovali k predloženému návrhu 

uznesenia. 

 

Predsedníčka návrhovej komisie prečítala návrh uznesenia. 

Hlasovanie k uzneseniu č. 58 

Prezentácia: 6 za: 5  proti:  0  zdržali sa: 1 nehlasovali: 0 

Zdržal sa: MUDr. Cyril Václav 

 

Obecné zastupiteľstvo v Rakúsoch schválilo kód výzvy: OPLZ-PO6-SC611-2019-1, názov 

projektu: Výstavba a rekonštrukcia ciest a chodníkov v osade Rakúsy, súhlas 

zastupiteľstva s predložením ŽoNFP na SO, pričom ciele projektu sú v súlade s platným 

programom rozvoja obce a platným územným plánom obce, súhlas zastupiteľstva so 

zabezpečením financovania neoprávnených výdavkov, ktoré vzniknú v priebehu realizácie 

projektu a budú nevyhnutné na dosiahnutie jeho cieľa  

 uznesením č. 58 

 

11.5. Informácia členov kultúrnej komisie o pripravovanom tábore pre školopovinné 

deti. 

Starostka obce prenechala slovo členovi kultúrnej komisie Damiánovi Pružinskému, aby 

informoval poslancov o pripravovanom detskom tábore v obci. 

- Damián Pružinsky – uviedol, že Erko a kultúrna komisia obce Rakúsy bude organizovať 

detský tábor v areáli štadióna pre školopovinné deti, minimálne od 6 rokov, v dňoch 

7.8 – 10.8.2019, s rozmanitým programom– športové, kultúrne, vedomostné aktivity, výlet, 

opekačka, premietanie filmu, účasť na svätej omši. Ubytovanie bude zabezpečené 

v šatniach. V sobotu by sa konal výlet do hradu v Starej Ľubovni, skanzenu, program 

sokoliarov a podobne. Vstup bude 10 € na osobu. Detský tábor sa uskutoční ak bude záujem 

minimálne 13 detí. Zabezpečená bude zdravotnícka pomoc. Propagačný leták je zverejnený. 

 

 K uvedenému bodu programu nebolo prijaté uznesenie. 

12. Diskusia. 

Starostka obce otvorila diskusiu. 

V diskusii v bode č. 12 vystúpili:  
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- Ing. Jaroslav Mačičák – požiadal v súvislosti so žiadosťou p. Stupáka preveriť, či 

v Územnom pláne obce sa môžu zrušiť plánované, účelovo určené parametre, lebo v ÚP je 

predmetná oblasť označená ako č. 19 - amfiteáter. 

 

Poslanci umožnili vystúpiť v diskusii občanovi p. Štefanovi Vdovjakovi. 

- Štefan Vdovjak – uviedol, že v pondelok bola na obecný úrad doručená žiadosť o povolenie 

napojiť sa na obecnú kanalizáciu, s tým, že mu bolo doručené stanovisko od obce, že obec 

nemá námietky. Podľa neho došlo k nedorozumeniu, pretože, aby sa napojil na kanalizáciu 

v dolnej časti je to pre neho nákladné a preto sa chcel opýtať, či obec nemá povinnosť zo 

zákona riešiť kanalizáciu a či neuvažuje obec o potiahnutí tejto kanalizácie k hraniciam jeho 

pozemku.  

- MUDr. Cyril Václav – uviedol, že obec je podľa zákona povinná kanalizáciu vybudovať tak, 

aby sa na ňu mohli napojiť obyvatelia obce. V minulosti sa nemohli na kanalizáciu napojiť 

dva domy a tieto boli riešené vlastnou čističkou, čo bolo ekonomicky výhodnejšie a sú 

o tom aj uznesenia. Bolo by to jedno z možných riešení – vlastná čistička. 

- Štefan Vdovjak – uviedol, že má informáciu, že sa v tejto lokalite majú stavať ďalšie domy 

a preto by bolo vhodné kanalizáciu riešiť pre všetkých komplexne. 

- Ing. Jaroslav Mačičák – navrhol, aby sa urobil prieskum a pripravili sa návrhy na riešenie 

odkanalizovania tejto časti obce vrátane možnosti uloženia kanalizácie do cesty, ktorá je 

obecným majetkom.  

- MUDr. Cyril Václav – nadviazal na predchádzajúcu diskusiu týkajúcu sa odmeňovania 

poslancov a predložil poslanecký návrh na schválenie zmeny v článku 5.1.1 Zásad 

odmeňovania za každú účasť poslanca na zasadnutí obecného zastupiteľstva zo sumy 60 € 

na sumu 200 € lebo práca poslanca nie je len účasť na zastupiteľstve, ale zahŕňa aj prípravu 

na zasadnutie a podľa zákona môže byť práca poslanca ohodnotená až do výšky jedného 

platu starostky obce. Pri zasadnutiach obecného zastupiteľstva 2  krát mesačne, pri sto 

percentnej účasti poslancov na zasadnutiach by to znamenalo sumu na jedného poslanca 

1200 € ročne, čím by bola ohodnotená práca poslanca. 

- Mgr. Slávka Birošíková – uviedla, že odmena, ktorá bola schválená  pre členov jej komisie 

je z jej pohľadu nedostatočná aj s ohľadom na počet členov v komisii a množstvo akcií, 

ktoré komisia organizuje, ktoré sú časovo náročné a veľa krát sa na nich organizátori ani 

nezastavia a preto sa vzdá svojej čiastky odmeny v komisii v prospech týchto ľudí lebo 

zadarmo jej tam ľudia na akcie neprídu. 

- Ing. Jaroslav Mačičák – uviedol, že pri odmeňovaní poslancov je podľa neho postačujúce, 

aby bola aktivita poslancov ohodnotená fixnou čiastkou 60 € za účasť na zasadnutí 

zastupiteľstva. Za aktívnu účasť, prípravu na zasadnutie by mala byť navrhnutá odmena 

poslancovi na návrh starostky obce. Pri odmeňovaní členov komisií súhlasí s poslankyňou 

Birošíkovou, že predsedovia komisií potrebujú mať motivačné prostriedky pre svojich 

členov. Je na uvážení poslancov otvoriť zásady odmeňovania a nastaviť pravidlá pre 

odmeňovanie členov komisií. 

- Pavol Bjalončík – uviedol, že bývalý starosta dal odmeny poslancom a tí potom rozdelili 

odmeny členom komisií. 

- Ing. Michal Berežný – uviedol, že zodpovednosť poslancov je vysoká, rozhoduje sa 

o vysokých čiastkach, už teraz chodí na políciu podávať vysvetlenia kvôli trestnému 

oznámeniu. 

- Kontrolórka – uviedla, že poslanec za jeden rok môže mať odmenu vo výške jedného platu 

starostky obce bez navýšenia. 

- Peter Gábor – povedal, že keď sa hovorí zvyšovaní pre poslancov, mal by sa zvýšiť plat aj 

starostke. 
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MUDr. Cyril Václav – požiadal o hlasovanie o svojom poslaneckom návrhu, ktorý prečítal. 

Hlasovanie k poslaneckému návrhu uznesenia č. 59 

Prezentácia: 6 za: 4  proti:  2  zdržali sa: 0 nehlasovali: 0 

Proti: Ing. Jaroslav Mačičák, Peter Gábor 

 

Obecné zastupiteľstvo v Rakúsoch schválilo zmenu v článku 5.1.1. Zásad odmeňovania 

poslancov. Sumu 60,- EUR mení na sumu 200 EUR   uznesením č. 59 

 

Pokračovanie v diskusii: 

- Peter Gábor – navrhol, aby sa starostke zvýšil plat o 10%. 

- MUDr. Cyril Václav – uviedol, že navýšenie základného platu starostky o 20 %, tak ako to 

navrhol na zasadnutí, kde skladala starostka sľub bolo veľkorysé a postačujúce s ohľadom 

na počet obyvateľov v obci, ktorý sa pohybuje na dolnej hranici rozpätia od 3000 

obyvateľov do 5000 obyvateľov. 

 

Predsedníčka návrhovej komisie prečítala poslanecký návrh uznesenia Petra Gábora 

Hlasovanie k poslaneckému návrhu uznesenia č. 60 

Prezentácia: 6 za: 5  proti:  1  zdržali sa: 0 nehlasovali: 0 

Proti: MUDr. Cyril Václav 

 

Obecné zastupiteľstvo v Rakúsoch zobrala na vedomie poslanecký návrh na zvýšenie platu 

starostky obce o 30 % zo základného platu, schválilo zvýšenie platu starostky podľa § 4 ods. 

2 zákona č. 253/1994 Z. z. o právnom postavení a platových pomeroch starostov obcí 

a primátorov miest  v znení neskorších predpisov na 30 % s účinnosťou od 1.8.2019 

  uznesením č. 60 

Pokračovanie v diskusii:  

Poslanci umožnili vystúpiť v diskusii občanovi p. Antonovi Vdovjakovi. 

- Anton Vdovjak – uviedol, že už niekoľko rokov sa obracia na obec a žiada, aby sa v obci 

vykonali pozemkové úpravy, pozemkové úpravy sa konajú aj v okolitých obciach. Požiadal, 

aby sa obec zaoberala touto myšlienkou, čo by pomohlo vlastníkom k vysporiadaniu 

pozemkov a aj samotnej obci pri riešení Územného plánu, realizácií výstavby ciest.  

- Ing. Jaroslav Mačičák – opýtal sa p. Vdovjaka, či sa to týka zlučovania pozemkov. 

- Anton Vdovjak – uviedol, že sa nejedná len o zlučovanie pozemkov, ale že sa upravia 

vlastnícke vzťahy, aby na jednej parcele neboli viacerí vlastníci. Na začatie procesu je 

potrebná žiadosť obce na Pozemkový úrad. Financuje to štát. Je tam možnosť spevňovania 

ciest, stavba nádrží.  

- Anton Vdovjak – vyslovil názor, že sa robia voči jeho rodine a firme AkuAgro útoky zo 

strany vedenia obce a upozornil, že ak tieto útoky neprestanú podnikne právne kroky. 

Požiadal o vyčistenie pozemku za ihriskom lebo mu môže byť uložená pokuta, ktorú bude 

vymáhať od obce. 

- Ing. Jaroslav Mačičák – opýtal sa čo je potrebné odpratať z uvedeného pozemku. 

- Starostka – uviedla, že je tam kompostovisko a obec to zabezpečí. 

 

13. Záver. 

Starostka obce poďakovala poslancom za aktívnu účasť, príspevky poslancov na OZ a ukončila 

zasadnutie 5. obecného zastupiteľstva o 22,30 hod.  

Hlasovanie a zápisnica  zo zasadnutia 5. OZ zverejnené na úradnej tabuli obce a webovom 

sídle obce http://www.rakúsy.sk 
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Prílohy k zápisnici: 

1. Návrh VZN č. 4  Dodatok č. 1, ktorým sa dopĺňa VZN č. 2/2019 o určení výšky 

príspevku na činnosť školy školského zariadenia v zriaďovateľskej pôsobnosti obce 

Rakúsy. 

2. Rozpočtové opatrenie starostky obce č. 4 zo dňa 27.6.2019 

3. Návrh na zmenu rozpočtu obce Rakúsy vrátane programov a podprogramov 

rozpočtovým opatrením č. 5/2019. 

 

Zápisnicu zapísala:  Ing. Mária Bačíková v. r. 

 

Overovatelia zápisnice:   
 

Ing. Michal Berežný v. r. 

 

MUDr. Cyril Václav 

 

 

 PaedDr. Jaroslav Vaľo v. r. 

  prednosta OcÚ 
 

  

 Mgr. Lenka Fedáková v. r. 

  starostka obce 


